

Title (en)

Thermoelectric element, module and device, in particular intended for generating an electric current in an automobile

Title (de)

Element, Modul und thermoelektrische Vorrichtung, insbesondere zur Stromerzeugung in einem Kraftfahrzeug

Title (fr)

Élément, module et dispositif thermo électrique, notamment destinés à générer un courant électrique dans un véhicule automobile

Publication

**EP 2541634 A1 20130102 (FR)**

Application

**EP 12173478 A 20120625**

Priority

FR 1155879 A 20110630

Abstract (en)

The element (3) has a base material providing thermoelectric features to the element. A doping material modifies characteristics of the element made by the base material, where the element provides a doping level that increases from two faces (4a, 4b), and the doping level is defined as proportion of doping material per unit volume. Multiple layers (50, 52, 54) are superimposed between the faces, where the doping level is constant in each layer and varied from one of the layers to the other layer. The two faces are provided with different surfaces. The layers are arranged concentrically. Independent claims are also included for the following: (1) a method for manufacturing a thermoelectric element (2) a thermoelectric element module.

Abstract (fr)

L'invention concerne un élément thermo électrique (3) permettant la génération d'un courant électrique à partir d'un gradient de température appliquée entre deux de ses faces (4a, ab), ledit élément (3) comprenant un matériau de base, apportant audit élément ses caractéristiques thermo électrique, et un matériau de dopage, apte à modifier les caractéristiques apportées audit élément par le matériau de base. Selon l'invention, ledit élément présente un taux de dopage croissant entre lesdites deux faces (4a, 4b), le taux de dopage étant défini comme la proportion de matériau de dopage par unité de volume.

IPC 8 full level

**H01L 35/26** (2006.01); **H01L 35/32** (2006.01)

CPC (source: EP)

**H10N 10/17** (2023.02); **H10N 10/857** (2023.02)

Citation (search report)

- [XI] DE 1414622 A1 19681010 - SIEMENS AG
- [X] US 3564860 A 19710223 - REICH ALLEN D, et al
- [A] US 6096966 A 20000801 - NISHIMOTO SEIJI [JP], et al

Cited by

EP3012428A1; FR3041154A1; FR3040540A1; FR3013433A1; EP2874191A3; US9698332B2; US11152557B2; US8656710B2; WO2017046491A1; WO2017032526A1; US9719701B2; US10473365B2; US10464391B2; US10991869B2; US11075331B2; US11223004B2; US10270141B2; US10559739B2; US10784546B2

Designated contracting state (EPC)

AL AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HR HU IE IS IT LI LT LU LV MC MK MT NL NO PL PT RO RS SE SI SK SM TR

Designated extension state (EPC)

BA ME

DOCDB simple family (publication)

**EP 2541634 A1 20130102**; FR 2977374 A1 20130104; FR 2977374 B1 20140418

DOCDB simple family (application)

**EP 12173478 A 20120625**; FR 1155879 A 20110630